

Andrea Young



Andrea Young works at the Faculty of Education and Lifelong Learning ([INSPÉ](#)) at the University of Strasbourg where she is a Full Professor of English and co-leader of the [Language\(s\) and Society](#) unit of the LiLPa (*Linguistique, Langues, Parole*, UR1339) research group. She is currently also a Guest Professor at the Faculty of Education at Inland Norway University of Applied Sciences and member of the [Language Teaching and Learning in Multilingual Contexts](#) research group there. Her research and teaching interests include teacher education for the support of multilingual learners, home/school educational partnerships, teacher language awareness and plurilingual and intercultural education. Andrea regularly participates in European projects related to her research interests and is currently a member of the [ACTIN](#) (ACT and connect for INtegration: language learning and cultural awareness) European project consortium, working to strengthen ties between universities, NGOs and schools. She is also co-vice-president of the [EDiLiC](#) (Education et Diversité Linguistique et Culturelle) international association which strives to promote innovative pedagogical approaches to raising Language Awareness in educational settings.

Andrea Young travaille à l'Institut National Supérieur du Professorat et de l'Éducation ([INSPÉ](#)), une composant de l'Université de Strasbourg, où elle est professeure des universités en anglais et co-responsable de l'axe [Langue\(s\) et Société](#) de l'unité de recherche LiLPa (Linguistique, Langues, Parole, UR1339). Elle est actuellement également professeure invitée à la Faculté d'Éducation de l'Université des Sciences Appliquées de la Norvège intérieure et membre du groupe de recherche [Enseignement et Apprentissage des Langues dans des Contextes Multilingues](#). Ses domaines de recherche et d'enseignement incluent la formation des enseignants pour le soutien des apprenants multilingues, les partenariats éducatifs entre l'école et la maison, la sensibilisation linguistique des enseignants et l'éducation plurilingue et interculturelle. Andrea participe régulièrement à des projets européens liés à ses domaines de recherche et est actuellement membre du consortium du projet européen [ACTIN](#) (ACT et Connecter pour l'INtégration : apprentissage des langues et sensibilisation culturelle), qui vise à renforcer les liens entre universités, ONG et écoles. Elle est également co-vice-présidente de l'association internationale [EDiLiC](#) (Éducation et Diversité Linguistique et Culturelle), qui s'efforce de promouvoir des approches pédagogiques innovantes pour sensibiliser à la diversité linguistique dans les milieux éducatifs.